

2004 CEA-Whitworth Award for Education Research

Prix ACE-Whitworth pour la recherche en éducation, 2004

Dr. John Mark Willinsky is the recipient of the 2004 CEA-Whitworth Award for Education Research. This award recognizes the significant contribution his work has made to Canadian policy and research, particularly by exploring and implementing ways of making research more accessible.

Dr. Willinsky is currently the Pacific Press Professor of Literacy and Technology and Distinguished University Scholar in the Department of Language and Literacy Education at the University of British Columbia (UBC) and a Fellow of the Royal Society of Canada. He taught school in Ontario for 10 years and, with Vivian Forssman, developed the Information Technology Management program for high schools in British Columbia and Ontario. His research interests include: socio-cultural aspects of language, literacy and literature; anti-racism and postcolonialism; curriculum history and theory; post-structuralist theory; and technology in education. Dr. Willinsky also directs the Public Knowledge Project (<http://www.pkp.ubc.ca/>) at UBC, which explores ways of using technologies to improve the professional and public value of scholarly research by bringing together scholars in a number of fields.

John Mark Willinsky est le lauréat du Prix ACE-Whitworth pour la recherche en éducation, 2004. Ce prix rend hommage à l'apport important de ses travaux aux politiques et aux recherches en matière d'éducation au Canada, en particulier par l'examen et la mise en œuvre de nouvelles façons de favoriser l'accessibilité de la recherche.

Monsieur Willinsky est actuellement professeur titulaire de la chaire Pacific Press en littératie et en technologie et chercheur universitaire distingué du Département d'éducation des langues et de la littératie de l'Université de la Colombie-Britannique (UBC). Il est également membre de la Société royale du Canada. Il a enseigné en Ontario pendant 10 ans et, en collaboration avec Vivian Forssman, a mis au point le programme de gestion des technologies de l'information pour les écoles secondaires de la Colombie-Britannique et de l'Ontario. Ses recherches portent notamment sur les aspects socioculturels du langage, de la littératie et de la littérature; la lutte contre le racisme et le postcolonialisme; l'histoire et la théorie des programmes d'études; la théorie post-structuraliste; ainsi que les technologies en éducation. Monsieur Willinsky dirige également le Public Knowledge Project (<http://www.pkp.ubc.ca/>) à l'UBC, lequel vise à approfondir les façons d'utiliser les technologies en vue d'améliorer la valeur professionnelle et publique de la recherche en éducation, en rassemblant les chercheurs de plusieurs domaines.

Il est l'auteur de *Learning to Divide the World: Education at Empire's End* (1998), qui lui a valu les prix d'excellence de l'American Educational Research Association et de la History of Education Society. Ses titres plus récents sont *Technologies of Knowing: A Proposal for the Human Sciences* (1999) et *If Only We Knew: Increasing the Public Value of Social Science Research* (2000).

Le prix ACE-Whitworth sera remis à monsieur Willinsky le 15 octobre prochain à Halifax, en Nouvelle-Écosse, où il fera aussi une allocution publique. Pour obtenir plus de détails au sujet de l'événement, veuillez visiter le site Web de l'ACE (<http://www.cea-ace.ca>).

Chaque année depuis 1967, l'ACE rend hommage à ceux et celles qui contribuent de façon remarquable à la recherche en éducation au Canada en leur décernant le Prix ACE-Whitworth, dont la remise est possible grâce à la générosité de M. Fred Whitworth. L'ACE a hérité de cette responsabilité du Conseil canadien de la recherche en éducation. Le Comité de sélection examine toutes les candidatures et choisit le ou les récipiendaires. Pour plus de renseignements sur les critères et le processus de sélection, consultez <http://www.cea-ace.ca/abo.cfm?subsection=pro&page=whi>.



John Mark Willinsky

He is the author of *Learning to Divide the World: Education at Empire's End* (1998), which won Outstanding Book Awards from the American Educational Research Association and the History of Education Society, as well as the more recent titles, *Technologies of Knowing: A Proposal for the Human Sciences* (1999) and *If Only We Knew: Increasing the Public Value of Social Science Research* (2000).

Dr. Willinsky will be presented with the CEA-Whitworth Award and will give a public lecture on October 15 in Halifax, Nova Scotia. More details of the event are available on the CEA Website (<http://www.cea-ace.ca>).

Each year since 1967, the CEA has honoured noteworthy contributions to educational research in Canada through the CEA-Whitworth Award, made possible by the generosity of Dr. Fred Whitworth. CEA inherited the right to make this award from the now defunct Canadian Council for Research in Education. A Selection Committee reviews all nominations and selects the winner(s). The nomination criteria and procedure are available on the CEA Website at <http://www.cea-ace.ca/abo.cfm?subsection=pro&page=whi&subpage=cri>.